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Město Pohořelice 
 

Zápis 

ze 104. schůze rady města konané dne 28. 2. 2018 

 

Účast: Ing. Svoboda, Bc. Novák, DiS., A. Saitl, Mgr. Rouzek, Mgr. Janičatová, P. Hemala, 

tajemník Ing. Blecha  

Omluven: Ing. Kudrna, Mgr. Babčanová (zapisovatelka) 

Zahájení: 14:00 hodin  

   

Schůzi rady města (dále jen RM) svolal, zahájil a řídil starosta města Ing. Svoboda. Starosta 

následně přítomným členům RM předložil návrh programu, o kterém nechal hlasovat. V době 

zahájení schůze rady bylo přítomno 6 členů RM. Starosta oznámil, že přizval na 14:00 hod. dr. 

Emila Kordiovského a pana Jirmana. Dr. Kordiovský je koordinátorem prací na knize o 

Pohořelicích.   

 

Zahájení:   

Usnesení č. 1/104/18: RM schvaluje program schůze v tomto znění:  

1. Zahájení 

2. Kniha o Pohořelicích, stav prací autorů textu, výběr nakladatelství 

3. Výběrové řízení na zhotovitele akce „Oprava povrchu části ul. Školní, Kostelní, 1. 

etapa“ 

4. Žádost – ROCK FEST 23.6.2018 

5. Závěr    

Výsledek hlasování: 6  pro 

 

 

ad 2) Kniha o Pohořelicích 

 

Starosta – představil členům RM hosty – dr. Emila Kordiovského, emeritního dlouholetého 

ředitele Státního okresního archivu Břeclav se sídlem v Mikulově. Právě dr. Kordiovský je 

koordinátorem autorů textů o historii a přírodě Pohořelic. Záměr vydat knihu o městě existuje 

již asi 10 let. Dnes přizval pana doktora, aby byla rada města informována jednak o průběhu 

příprav knihy, dále pak o dosavadních zkušenostech a doporučení dr. Kordiovského 

s organizací výběru nakladatelství, které bude knihu vydávat. Podle podkladů pana doktora 

starosta obeslal 5 adresátům výzvu k podání nabídek. Protože se nedá v této chvíli přesně 

odhadnout ani počet stránek knihy, počet autorských i převzatých fotografií, výše autorských 

honorářů, ani přesný rozsah práce grafika (dr. Kordiovský spolupracuje s grafikem, p. 

Jirmanem), požádal dr. Kordiovského, aby přišel a seznámil členy rady s dalším postupem. 

 

Kordiovský – se týmem spolupracovníků sepsal asi 40 knih o obcích břeclavského okresu. 

Pohořelice jsou historickým městem, významem je řadí na 2.-3. místo v okrese Břeclav (v 

hranicích okresu v období 1960 – 2006). Příspěvky autorů jsou z cca 80 % dokončeny. Autoři 

mu však avizují, že se nedaří dodržet původně stanovený počet normostran. Dr. Kordiovský 

odhaduje, že předpokládaný rozsah knihy v počtu 480 stran bude překročen, a to asi o 110 

stran. Doporučuje některým autorům, aby přistoupili k redukci textu, ale ve výsledku se to 

nedaří. Dr. Kordiovský při rozhovoru uvedl, že kniha o Pohořelicích bude vzhledem k jeho 

věku zřejmě poslední, jejíž tvorbu koordinuje. 
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Svoboda – oslovená nakladatelství dostala stejné podklady, vč. Informace o možnosti využít 

služeb tiskárny CPI Moravia v Pohořelicích. Pracovníci pohořelické tiskárny připravili 

nacenění tisku podle podkladů dr. Kordiovského. Současně starostu upozornili, že je možné 

cenu tisku o něco snížit, pokud by město netrvalo na některých pracích, které tvoří pěkný 

vzhled knihy, ale současně zvýší náklady na tisk. 

 

Kordiovský – náklady na tvorbu knihy lze částečně odvodit z dosavadních zkušeností: 

- 1 autorský arch představuje asi 36.000 znaků; předpokládá, že autor dostane odměnu za 

1 autorský arch ve výši 8.000 Kč. Dalším pojmem je tzv. normostrana – počítá 64 znaků 

na řádek, 32 řádků na stránku. (Wikipedie uvádí 60 znaků na řádek a 30 řádků na stranu 

– tj. 1800 znaků na stránku). Na autorské honoráře odhaduje výdaj cca 250.000 Kč. 

- Autorské či dodané fotografie – zpravidla se počítá 200 Kč/fotografii. Někdy autor 

fotografii převezme např. z místního archivu, jindy musí dojet, nafotit. Na fotky počítá 

cca 70.000 Kč (týká se autorských fotek či fotek převzatých za úplatu). 

- Honoráře – odhaduje na 250.000 Kč – hrubý propočet. 

- Zpracování referenčního posudku – v současné době řada autorů nechce zpracovat 

příspěvek, pokud nemá referenci. Ta se „počítá“ do tvorby autora např. pro hodnocení 

odborné publikační činnosti, hodnocení činnosti instituce, jíž je autor členem. Některé 

instituce zakazují svým zaměstnancům publikovat příspěvky, které nemají toto 

hodnocení. Na zpracování referenčního posudku počítá s částkou 10 Kč/stránku, 

odhadem tedy 5.500 Kč (dr. Fišer?). 

- Grafické práce. Nyní má od autorů cca 412 (nebo 512?) stran textu. Příspěvky má od 

cca 80 % autorů. Znamená to, že další strany přibydou. Odhaduje rozsah knihy asi na 

590 stran (včetně fotografií). Práce grafika představuje zalamování řádků, úprava fontu 

písma, rozteče písma. Práce s dodanými fotografiemi – opravy či úpravy barev, 

velikosti fotek. Předpoklad je 180-200 Kč/stránku. Lze odhadnout na grafické práce 

cca 100.000 Kč. 

- Kontrola textu - jazyková korektura, sjednocení textu – odhad 11.000 Kč 

- Vlastní tiskové náklady – podle vybrané tiskárny. Tiskárna CPI při nákladu 1.000 ks, 

1.500 ks nebo 2.000 ks nabízí různé náklady na 1 ks. Při větším počtu stránek než 

uvažovaných 480 stránek budou samozřejmě náklady na tisk větší. 

 

Saitl – uváděné údaje jsou pro něj málo přesné a vypovídající. Je přesvědčen, že  

- autorské honoráře mohly být stanoveny předem podle předpokládaného rozsahu díla. 

Autorské smlouvy mohlo potom uzavřít město, a to např. na vydání několika tisíc 

výtisků knihy, nebo po dobu 10 let. Mohlo by se tím předejít nejasnostem. 

- Obdobný postup měl být stanoven i pro rozsah fotografií, ať už autorských nebo 

převzatých z archivů. Toto mohlo mít město rovněž pod kontrolou. 

- Podle počtu stránek, fotografií lze poptat grafické práce. Současné odhady se mohou 

lišit od skutečnosti dosti výrazně, je to zase prostor pro dodatečné náklady. 

- Obdobné je to i u dalších profesí. 

 

Kordiovský – i když se podílel či koordinoval vydání desítek knih, nepodařilo se mu nikdy 

přesně odhadnout rozsah prací, tak aby to odpovídalo představám p. Saitla. 

 

Saitl – navrhl, aby byl nejprve upřesněn rozsah prací, vyčísleny náklady na honoráře, 

fotografie. Pak by se měl zřejmě poptat grafik, stanovit sazbu za korektury, referenční posudek 

a posléze vybrat nakladatelství (která by i zvolila tiskárnu). 
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Svoboda – zeptal se, zda má zrušit výběrové řízení a osloveným firmám oznámit, aby nabídky 

nepodávaly. Upřesnění dle návrhu p. Saitla může trvat delší dobu, vydání knihy do podzimu t.r. 

by bylo ohroženo. Po volbách a změně zastupitelstva pak může být rozhodnuto knihu 

nevydávat. Další členové rady (vyjma Saitla) doporučili, aby práce na knize pokračovaly, snaha 

města bude knihu vydat. 

Dne 14.3.2018 proběhne otvírání obálek s nabídkami, poté rada rozhodne o dalším postupu. 

Měly by stále pokračovat práce na zpřesnění podmínek, upřesnění nákladů, počtu stránek. 

 

 

Ad 3) Výběrové řízení na zhotovitele akce „Oprava povrchu části ul. Školní, Kostelní, 1. 

etapa“ 
Dne 28.2.2018 zasedala výběrová komise, která otevřela 2 doručené obálky s nabídkami na 

zhotovení díla. Nabídka firmy STAMA Group s.r.o., Nosislav i firmy Malachta, s.r.o., 

Přísnotice, byly cenově vyšší než rozpočtové náklady. Výběrová komise doporučuje radě města 

toto výběrové řízení zrušit a vypsat nové výběrové řízení. 

Usnesení č. 2/104/18: RM ruší výběrové řízení na zhotovitele akce „Oprava povrchu části 

ul. Školní, Kostelní, 1. etapa“ a ukládá vypsat nové výběrové řízení na tuto akci. 

Výsledek hlasování: 6 pro, T: do 31. 3. 2018, Z: Ing. Dvořák, investice 

 

 

Ad 4) Žádost – ROCK FEST 23. 6. 2018 

RM obdržela v elektronické podobě žádost od Ing. … umožnit pořádat 10. ročník ROCK 

FESTu na bývalém vojenském hřišti za městským parkem. Organizátoři předpokládají zahájení 

akce v sobotu 23.6. 2018 v dopoledních hodinách. S ukončením akce počítají ve 24 hod.  

Snahou pořadatelů bude snížení hlučnosti hudby na únosnou mez, dále samozřejmě úklid. Za 

pronájem plochy nabízí částku 3.000 Kč. Prosí o zohlednění skutečnosti, že pořadatelé 

přispívají městu různými částkami na pořádání Slavností města. 

- OZV o rušení nočního klidu není třeba upravovat, je tam vymezena možnost hlasité 

produkce do 02 hod. Při projednávání OZV o hlučných činnostech se ale předpokládalo, 

že pořádání těchto zábav bude i nadále v areálu bývalých kasáren. 

- Problémem je blízkost zastavěného území, hrozí stížnosti občanů na hluk, znečištění 

městského parku. 

Usnesení č. 3/104/18: RM neschvaluje zapůjčení pozemku bývalého vojenského hřiště pro 

účely pořádání koncertu ROCK FEST.  

Výsledek hlasování: 5 pro, 1 proti T: do 31. 3. 2018 Z: Mgr. Babčanová, KT 

                                                                                                                                                                                                                                                                                              

 

ad 5) Závěr 

 

Starosta Ing. Svoboda ukončil 104. schůzi RM v 15:55 hod.   

                                                                                                                                                                                                                                                                                                    

Zapsal a zpracoval: Ing. Josef Svoboda 

Dne: 2. 3. 2018   

 

 

 

 

 

Ing. Josef Svoboda              Bc. Miroslav Novák, DiS.  

    starosta města       místostarosta města     


